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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7. cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012.
évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a
Földművelésügyi Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztériu m
vezetőjéhez

„Mit tesz a Kormány és a Földm űvelésügyi Minisztérium, hogy most már az évent e
visszatérően gyanúsan sok és irreálisan olcsó szlovák tej a boltok polcairól elt űnjön?”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom.

Tisztelt Miniszter űr!

A Tej Terméktanács újabb tapasztalatai azt bizonyítják, hogy a magyar

élelmiszerkereskedelmi láncokban ismét nagy mennyiségben forgalmaznak olyan olcs ó

szlovák tejet, amely felveti az áfacsalás vagy élelmiszerhamisítás megalapozott gyanúját .

A szakma elképzelhetetlennek tartja, hogy a tejet, az EU-nak a tejre vonatkozó termé k

specifikus szabályait betartva, Szlovákiából Magyarországra is szállítva 25-30 forintta l

olcsóbban lehessen bolti forgalomba hozni, miközben ugyanazt a tejet sokkal magasabb áro n

értékesítik Szlovákiában, például a Felvidék boltjaiban .

Ezért a Tej Szakmaközi Szervezet és Terméktanács a közelmúltban – az ágazat szerepl ő inek

védelmében – az irreálisan alacsony áron forgalmazott szlovák tej miatt bejelentést tett a

Nemzeti Adó-és Vámhivatalnál, a Nemzeti Élelmiszerlánc-biztonsági Hivatalnál és a z

illetékes brüsszeli szervezeteknél .

A hazai termelőknek és a tisztességes kereskedőknek – sajnálatos módon – azt kell tudomásul

venni, hogy számukra jelent ős kárt okozó tisztességtelen kereskedelmi gyakorlat



megakadályozására, illetőleg folytatásának megállítására sem a Kormánytól, sem a z

agrártárcától érdemi segítséget nem várhatnak .

A tapasztalat igazolja, hogy a hatósági ellenőrzéseknek, intézkedéseknek, szankcióknak ne m

volt visszatartó ereje, a gyanúsan olcsó szlovák tej bolti forgalmazásának problémája ,

különböző magyarázatokkal, már több éve ismét visszatér . Az áfa csökkentése, vagy a

tejtermelők rendkívüli kormányzati támogatása — minden igyekezet ellenére — nem lehe t

alkalmas az ilyen piacszabályozási probléma megszüntetésére .

Mindezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy mikor kerül sor arra, hogy a
Kormány, a Földművelésügyi Minisztérium a multinacionális élelmiszer kereskedelmi

láncoknak a szlovák tej árával történ ő „akciózásait „ nemzeti hatáskörben azonna l

leállítsa és ezt az intézkedés indokolásával a brüsszeli illetékes szerveknek bejelentse ?

Továbbá, feladatának megfelelően a Nemzeti Agrárgazdasági Kamara miért nem látj a
el a termelők érdekképviseleti szervének élén, hogy sem most, sem a jövőben ilyen

tisztességtelen kereskedelmi gyakorlat a magyar tejpiac szerepl őit ne érje?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2017 . október 10 .
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